

**ALL-RUSSIAN SCIENTIFIC PRACTICAL CONFERENCE WITH INTERNATIONAL PARTICIPATION
«AN INTERDISCIPLINARY APPROACH TO SOLVE THE PROBLEM OF TUBERCULOSIS»**

**Всероссийская конференция с международным участием
«Междисциплинарный подход к решению проблемы туберкулеза»**

November 14, 2017
14 ноября 2017 г.

<i>Time</i>	<i>Sokolniki 1 Room</i>	<i>Sokolniki 2 Room</i>	<i>Okhotny Ryad Room</i>	<i>Krymsky Val Room</i>	<i>Arbat Room</i>
Время	Зал «Сокольники 1»	Зал «Сокольники 2»	Зал «Охотный ряд»	Зал «Крымский вал»	Зал «Арбат»
9:00 – 9:30 am	Conference opening				
9:00 – 9:30	Торжественное открытие конференции. Приветствия участникам				
9:30 – 10:30 am	Plenary 1 The global problem of tuberculosis. The role of the Russian Federation in the implementation of WHO TB control strategy				
9:30 – 10:30	Пленарное заседание №1 «Проблема туберкулеза в мире. Роль Российской Федерации в реализации стратегии ВОЗ по борьбе с туберкулезом»				
11:00 am – 1:00 pm	Symposium 1. Modern organizational technologies aimed to solve the problem of tuberculosis	Symposium 2. The problem of resistance to antibiotics. MDR/XDR tuberculosis			

11:00 – 13:00	Симпозиум №1 «Современные организационные технологии в решении проблемы туберкулеза»	Симпозиум №2 «Проблема антибиотикорезистентности. Туберкулез с МЛУ/ШЛУ возбудителя»			
2:00 – 4:00 pm	Symposium 3. Perspective methods of tuberculosis detection and diagnostics	Symposium 4. Issues of effective funding for healthcare			
14:00 – 16:00	Симпозиум №3 «Перспективные методы выявления и диагностики туберкулеза»	Симпозиум №4 «Вопросы эффективного финансирования здравоохранения»			
4:00 – 5:00 pm	Special TB Control Commission of the Russian Ministry of Health	School 1. Federal register of TB cases. Amendments and data analysis.	School 2. Molecular genetic methods for diagnostics of TB and drug susceptibility testing	School 3. Management of diseases associated with tuberculosis.	
16:00 – 17:00	Профильная комиссия по фтизиатрии Минздрава России	Школа №1 «Федеральный регистр лиц, больных туберкулезом. Коррекция и анализ данных»	Школа №2 «Молекулярно- генетические методы диагностики туберкулеза и определения лекарственной устойчивости возбудителя»	Школа №3 «Лечение заболеваний, сопряженных с туберкулезом»	

5:00 – 6:00 pm	Plenum of Russian Society of Phthisiologists/General Meeting of Phthisiologists' Association				
17:00 – 18:00	Пленум РОФ/Общее собрание АФР				
November 15, 2017 15 ноября 2017 г.					
<i>Time</i> Время	<i>Sokolniki 1 Room</i> Зал «Сокольники 1»	<i>Sokolniki 2 Room</i> Зал «Сокольники 2»	Okhotny Ryad Room Зал «Охотный ряд»	Krymsky Val Room Зал «Крымский вал»	Arbat Room Зал «Арбат»
10:00 – 12:00 am	Symposium 5. TB and HIV co-infection	Симпозиум №6 «Научные исследования и инновации»	Symposium 7. Tuberculosis epidemiology and surveillance		
10:00 – 12:00	Симпозиум №5 «Туберкулез и ВИЧ ко-инфекция»	Symposium 6. Scientific research and innovation	Симпозиум №7 «Эпидемиология, мониторинг и надзор за туберкулезом»		
1:00 – 1:30 pm	Adoption of the appeal to the participants of the global ministerial conference of WHO				
13:00 – 13:30	Принятие обращения к участникам глобальной министерской конференции ВОЗ				
1:30 – 2:00 pm	Awarding the winners of the contest of young scientists "Tuberculosis-minus: youth innovations of the XXI century"				
13:30 – 14:00	Награждение победителей конкурса молодых учёных «Туберкулез-минус: молодежные инновации XXI века»				

<p>2:30 – 4:30 pm 14:30 – 16:30</p>	<p>Symposium 8. Treatment of tuberculosis: new opportunities</p> <p>Симпозиум №8 «Лечение туберкулеза: новые возможности»</p>	<p>Symposium 9. Perspective of development of new drugs and vaccines</p> <p>Симпозиум №9 «Перспективные разработки новых препаратов и вакцин»</p>	<p>Symposium 10. Respect for ethics and human rights. The role of civil society in tuberculosis control</p> <p>Симпозиум №10 «Соблюдение этических норм и прав человека. Роль гражданского общества в борьбе с туберкулезом»</p>		
<p>5:00 – 6:30 pm 17:00 – 18:30</p>	<p>Plenary 2 Reports by chairs of symposia Discussion and adoption of the Conference resolution. Conference closing</p> <p>Пленарное заседание №2 Отчеты председателей симпозиумов. Подведение итогов и закрытие конференции.</p>				
<p>6:30 – 7:30 pm 18:30 – 19:30</p>	<p>The 3rd Ceremony of Awarding the Prize of M. I. Perelman, Academician of RAMS</p> <p>III церемония вручения премии им. академика РАМН М. И. Перельмана</p>				